
خبر شوکه کننده 
فریدون حسن

   گزارش
بود؛ یکتا جمالی 
ناپدید شد. بانویی 
که همین سه شنبه هفته قبل با تاریخ سازیش در 
مس�ابقات وزنه برداری جوانان جهان در یونان 
خوشحال و امیدوار شدیم که می توانیم حتی به 
طلایش هم فکر کنیم. بانویی که ظرف یک سال 
توانست مدال برنز جهانی خود را تبدیل به نقره 
کند حتماً این توانایی را دارد که سال آینده نقره 
ارزش�مندش را ب�ه ط�لا تبدی�ل کند، ام�ا ...
بانوی وزنه برداری ایران ناگهان ناپدید ش��د و تا 
چشم باز کردیم از یونان سر از آلمان درآورد! معلوم 
بود که برایش برنامه داشتند. طبیعی است، وقتی 
آدم اجیر می شود برای اینکه همراهی اش کند تا 
از یونان به آلمان فرار کند از مدت ها قبل برایش 
برنامه چیده بودند، درس��ت همان روزهایی که 
مسئولان فدراسیون از جمله شخص علی مرادی، 
رئیس پرحاشیه فدراسیون وزنه برداری داشتند 
چمدان های پروپیمان شان را برای سفر به یونان 
می بستند و بی خیال همه چیز بودند، عده ای آن 
طرف آب داشتند برنامه ریزی می کردند که چگونه 
یکتا جمالی را دور از چشم پلیس یونان و نیروهای 

امنیتی آن به آلمان فراری دهند.
حتماً می گویید شلوغش کرده ایم و بزرگنمایی 
می کنیم، اما ماجرا ماجرای کمی نیس��ت. یک 
نخبه ورزشی دیگر کشور را با سوءمدیریت آقایان 
از دست داده ایم. یک نخبه که اگر منصفانه نگاه 
کنیم دست کمی از نخبه های علمی و دانشمندانی 
که به راحتی آب خوردن از دست شان می دهیم، 
ندارد. یک س��رمایه جوان و آینده دار ورزش��ی 
که هرچ��ه ما با س��وءمدیریت امث��ال مرادی ها 
فراری ش��ان می دهیم، کش��ورهای پیری چون 
آلمان ب��ا آغوش باز از آنها اس��تقبال می کنند تا 
آینده ورزش ش��ان را با بچه های ما بس��ازند و ما 
غافل از این اتفاق فق��ط صندلی مدیریت امثال 
مرادی ها را سفت تر می کنیم تا بمانند و ورزش 

کشور را به تباهی بکشانند.
حالا پدر یکتا جمالی، دخترش را از مس��ئولان 
ورزش کشور می خواهد. امانتی که به دست مرادی 
سپرد، اما جناب رئیس که برای دو ورزشکار، پنج 
همراه راهی یونان کرده بود، حتی نتوانست مانع 
خروج او از هتل ش��ود. پدر یکتا می گوید: »من 
هرچه با آق��ای مرادی و بیرانون��د تماس گرفتم 
در این چند روز یک جواب درست و حسابی که 
ما را قانع کند از وضعیت دخترم ندادند. اصلًا ما 
نمی دانیم چه بلایی سر یکتا آمده و هیچ مسئولی 
هم پاسخگو نیست. ما نمی دانیم باید چه کنیم، 
قس��م خورده بودم که دیگر اجازه نمی دهم یکتا 
با این وضعیت اسف بار در مس��ابقه ای وزنه بزند، 
اما وقتی اصرار علی مرادی، خود یکتا و کادرفنی 
تیم را برای اعزام دخترم به مسابقات جهانی دیدم 
راضی شدم، اما نمی دانستم اینطور از امانتی که 

به آنها سپرده ام مراقبت می کنند. من و طایفه ما 
که طایفه بزرگی در ایل بختیاری است، شنبه به 
تهران می آییم تا ببینیم چه بلایی سر دخترم آمده 
است. در این ماجرا همه آنهایی که بابت مراقبت 
از فرزندم در مس��ابقات جهانی یونان کم کاری و 

سهل انگاری کرده اند، مقصر هستند.«
حرف های جالب ت��ر را باید از زب��ان خواهر یکتا 
جمالی ش��نید که می گوید: »یکتا برای عروسی 
من که قرار بود بعد از بازگش��ت او از مس��ابقات 
جهانی یونان باشد، قول داده بود دست پر برگردد. 
اصلًا کلی با هم برای مراسم عروسی تدارک دیده 
بودیم. البته او بعد مس��ابقه خیلی از کم توجهی 

مربیان در پشت صحنه مسابقه و بی تجربگی آنها 
در جدول خوانی مسابقه ناراحت و گله مند بود. او به 
من گفت، هرچه به مربیانم می گفتم زمان رفتنم 
روی صحنه برای حرکت دوم دوضربم را بگویید به 
من می گفتند نگران نباش زود است، بعد 15ثانیه 
مانده به مس��ابقه گفتند و من با بدن سرد روی 

تخته رفتم و نتوانستم وزنه را مهار کنم.«
در اینکه معاندان و مخالفان ایران و کشور برای 
تخریب چهره ایران و فراری دادن نخبه هایمان از 
جمله ورزشکاران مدال آور نقشه ها در سر دارند 
و از هیچ تلاشی فروگذار نمی کنند، هیچ شکی 
نیس��ت. آنها از اروپا و غرب برای ورزشکاران ما 
کعبه آمال می س��ازند و به خوبی هم کارشان را 
بلدند، اما در این میان نباید از سوءمدیریت حاکم 
بر ورزش هم غافل بود. همین حالا در وزنه برداری 
و با مدیریت کس��ی چون علی مرادی شاهد این 
هستیم که بسیاری از اعضای تیم ملی بانوان یا از 
کشور رفته اند یا با رفتارهای زشت و تحقیرآمیز 
منتسبان جناب رئیس و خود او عطای ماندن را 
به لقایش بخش��یده اند و رفته اند و این اتفاقات 
در حالی رخ داده که در دوران ریاس��ت مرادی، 
حتی در روزنه برداری مردان هم شاهد از دست 
رفتن سرمایه هایی چون سهراب مرادی هستیم، 
اما به رغم تمام این حواش��ی و ایرادات واضح به 
مدیریت علی مرادی او همچنان بر مسند ریاست 
فدراسیون باقیست، در حالی که مدت هاست از 

زمان بازنشستگی اش می گذرد.

یکتا جمالی اولین ورزشکاری نبوده که در سایه 
سوءمدیریت حاکم بر ورزش کوچ می کند و به طور 
حتم با ادامه حض��ور نامدیران در ورزش آخرین 
ورزش��کار هم نخواهد بود. دیروز خبرگزاری ها 
نوش��تند: » بی توجهی، ک��م کاری و بی برنامگی 
مسئولان ورزش کش��ور و فدراس��یون ها برای 
حفظ ورزش��کاران مس��تعد باعث می شود این 
ورزشکاران به وعده هایی که به آنها داده می شود، 
تن بدهند و ب��ه دنبال آرزوهای خ��ود در جایی 
غیر از ایران بروند. مش��کلات در داخل کشور و 
به خص��وص در ورزش زیاد اس��ت و در این بین 
ضعف مدیریت بیش از پیش موج می زند. رؤسای 
فدراسیون هایی که تنها به حفظ صندلی خود 
فکر می کنند و وزارت ورزشی که هیچ برنامه ای 
برای فردی که به عنوان نخبه ورزش��ی شناخته 
می ش��ود، ندارد. فدراس��یون وزنه برداری علی 
م��رادی، فردی را که مدت هاس��ت بازنشس��ته 
ش��ده به عنوان رئی��س در رأس کار دارد، اما در 
عمل کسی پاس��خگوی اتفاقات رخ داده نیست. 
از رئیس گرفته تا دبیر فدراس��یون و س��رمربی 
تیم ملی هیچ کدام با رسانه ها ارتباطی ندارند و 
دیواری به دور خود کشیده اند تا ناکامی های شان 

را پنهان کنند.«
اما اینها واقعیاتی است که مدت هاست عیان شده 
و کسی به درستی آنها را نمی بیند، حتی همین 
رسانه هایی که بعضاً به لحاظ برخی امتیازها چشم 

بر این واقعیات می بندند.
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دنیا حیدری

شیوا نوروزی

افت فاحش دوومیدانی و زنگ خطر در اراک 
پایه های لرزان رشته مادر 

توجه نکردن به پایه ها در ورزش ایران اتفاق تازه ای نیس��ت. با این وجود 
رقابت های دوومیدانی قهرمانی جوانان کشور از واقعیتی تلخ پرده برداشت و 
زنگ خطری جدی را به صدا درآورد. واقعیتی که آینده ای نه چندان روشن 

از دوومیدانی ایران را به تصویر می کشید.
رده های پایه، سازنده های اصلی ورزش هر کشوری هستند. جوانه هایی 
که رس��یدگی اصولی،باعث ش��کوفایی، رش��د و باروری  آنها و موفقیت 
ورزش خواهد ش��د. همانطور که در نقطه مقابل، عدم توجه و رسیدگی 
به آنها می تواند تأثیرات مخربی را به دنبال داشته باشد. چیزی شبیه به 
چشم اندازی که چند روز پیش)18 و 19 اردیبهشت( در اراک و در نتیجه 
رقابت جوانان کشور به تصویر کشیده شد. رقابتی که بی شک هشداری 
جدی از وضعیت نابس��امان دوومیدان��ی ایران بود و آین��ده مبهمی که 
پیش روست. آینده ای که روزها و موفقیت های آن را رده های پایه )نونهالان، 

نوجوانان و جوانان( پایه گذاری می کنند، اما به شرط حضور!
نتایج رقم خورده  در مسابقات کشوری اراک، چیزی شبیه به فاجعه بود، 
درست مانند خالی بودن هشت خط دهگانه و حضور تنها یک شرکت کننده 
در این ماده که تعجب همگان را به دنبال داشت. ماده ای که با وجود  تمام 
سختی های آن، نماینده های نامداری را در سطح اول آسیا مطرح و راهی 
مسابقات جهانی و المپیک کرده، اما حالا از پر کردن هشت خط آن در رده 
جوانان عاجز مانده است! هشت خطی که خالی بودن آن معنایی جز خالی 

بودن آینده دوومیدانی ایران ندارد.
اما فاجعه ای که در اراک به نمایش گذاشته شد، تنها خالی بودن هشت خط 
دهگانه جوانان نبود و رکوردهای رقم خورده را نیز شامل   می شد. رکوردهای 
پایینی که نشان از افت فاحش دوومیدانی ایران، به خصوص در رده های پایه 
داش��ت. افتی که البته پیش از این نیز با پرتاب حداقلی و نه چندان جالب 
احسان حدادی در رقابت های مختلف گوشزد شده بود، اما در رقابت های 
قهرمانی جوانان کشور بیش از هر زمان دیگری به رخ کشیده شد. حال آنکه 
یکی از شعارهای همیشگی آقایان برای روی کار آمدن توسعه است، اما حضور 
نهایتاً چهار، پنج شرکت کننده در هر ماده و ایستادن بر سکوی قهرمانی و 
کسب مدال با رکوردهایی که فاصله زیادی با رکوردهای ملی داشت، نه تنها 
نشان دهنده ناکامی آقایان در عملی کردن شعارهای شان )توسعه( بود که 
از آینده ای نه چندان خوشایند خبر می دهد. آینده ای خالی از نماینده های  
قدرتمند که بتوانند در مسابقات بین المللی و رقابت با حریفان در آن سوی 
مرزها حرفی برای گفتن داشته باشند. با این وجود دوومیدانی کار بودن وزیر 
ورزش این نوید را می دهد که نتایج به بار آمده در اراک مورد توجه قرار بگیرد و 
گامی در راستای بهبود آن برداشته شود، چراکه دوومیدانی رشته مادر و یکی 
از مهم ترین رشته های ورزشی است که توسعه آن سهم مدال آوری کاروان 
ایران در رقابت های مختلف را افزایش می دهد و این دلیل خوبی است برای 
توجه بیشتر به رشته ای که مسابقات قهرمانی جوانان کشور ثابت کرد طی 
این سال ها تا چه اندازه مهجور مانده است. رشته ای که ورزشکاران نامداری 
دارد، پیشکسوتانی که بسیاری از آنها بعد از مشاهده نتیجه رکوردهای زده 
شده در اراک به زبان آمدند و با انتقاد از وضع موجود خواهان توجه ویژه به 
رشته دوومیدانی شدند. توجهی که انتظار می رود با توجه به اشراف کامل 
سجادی، وزیر ورزش به آن به زودی درمان شده و جانی دوباره بگیرد، اما آنچه 
مسلم است اتفاقات چند روز گذشته انتقاد بسیاری از جمله هادی سپهرزاد، 
مربی و کارشناس دوومیدانی را به دنبال داشته است: »رکوردهای ضعیف 
این مسابقات تقریبا در ۳۰ سال اخیر بی س��ابقه بوده است و اینکه در یک 
کشور 8۰ میلیون نفری نتوانند هشت خط دهگانه را که کمترین تعداد است 
پر کنند. ما باید حداقل 8۰ نفر دهگانه کار در خط مسابقات جوانان داشته 
باشیم. فدراسیون در این چند س��ال از پشتوانه سازی و توسعه دوومیدانی 
در شهرستان ها صحبت می کند، اما در این مسابقات برخی استان ها مثل 
خوزستان و فارس که مهد دوومیدانی هستند، حتی یک ورزشکار هم بین 
سه نفر برتر نداش��تند. این آقایان کیمیاگری کرده و طلا را به آهن تبدیل 
کردند، حتی تعداد سهمیه ها کارشناسان را شوکه کرد. هر استان دارای 1۰، 
1۲ شهرستان است، اما با اختصاص چهار، پنج سهمیه حق شان را ضایع کرده 
بودند. استان ها باید شانس شرکت در تمامی مواد را داشته باشند، اما استانی 
که چهار سهمیه گرفته، چگونه ورزشکار انتخاب کند. گویا دلیل این کار نیز 
این بوده که استان های برخی آقایان رئیس هیئت یا رؤسای سابق هیئت به 
خاطر تعداد کم ورزشکار شانس قرار گرفتن روی سکو را داشته باشند، ولی 
این اتفاق نیفتاد و با اینکه تعداد سهمیه شان بیشتر بود اما در رنکینگ ۲۰ تایی 

هم قرار نگرفتند و این یعنی خیانت در دوومیدانی کشور.«

سوءمدیریت و دام های فریبنده عامل کوچ نخبه های ورزش ایران

مرادی خواب بود، امانت پدر رفت

واکنش امریکایی ها به بازی ایران و کانادا 
دو خبرگزاری نام آشنای 
امریکایی نسبت به اولین 
دیدار دوستانه تیم ملی 
فوتبال ایران در فیفادی 
پیش رو واکنش نش��ان 
دادند. با هماهنگی های 
انج��ام ش��ده از س��وی 
فدراس��یون فوتب��ال و 
توافق واصله قرار اس��ت 
تیم ملی فوتبال ایران، 15 

خردادماه در ونکوور به مصاف کانادا برود. دیداری که برای شبیه سازی 
تقابل ایران- امریکا در ج��ام جهانی ۲۰۲۲ قطر تدارک دیده ش��ده و 
اولین دیدار دوستانه شاگردان اسکوچیچ در راه آماده سازی برای جام 
جهانی است. نسبت به این دیدار دوستانه به میزبانی کانادا، واکنش های 
گوناگونی نشان داده شده اس��ت که دو سایت امریکایی به صورت ویژه 
خبر برگزاری دیدار تدارکاتی ایران- کانادا را روی خروجی سایت خود 
قرار داده اند. سایت CBS با اشاره به اولین دیدار دوستانه ایران و کانادا 
توضیح داده که قرار است کانادایی ها که برای حضور در جام جهانی آماده 
می شوند بعد از مصاف با تیم ملی ایران به مصاف یک حریف اروپایی بروند 

و خودشان را برای حضور در قطر آماده کنند.

دومین برد بانوان والیبال در صربستان
تیم ملی والیبال زنان ایران در دومین دیدار تدارکاتی و دوستانه خود 
در صربستان موفق به شکست نماینده باشگاه تنت این کشور شد. تیم 
ملی والیبال زنان ایران در دومین دیدار تدارکاتی و دوس��تانه خود در 
اردوی برون مرزی صربستان به مصاف تیم باشگاه تنت این کشور رفت 
و با نتیجه ۳ بر ۲ حریف خود را شکست داد. شاگردان الساندرا کمپدلی 
که در ست ابتدایی با نتیجه 15 بر ۲5 نتیجه بازی را به تیم تنت واگذار 
کرده بودند، در ست دوم با نتیجه ۲5 بر ۲1 بر حریف غلبه کردند. ست 

سوم هم ۲5 بر ۲۲ به نفع تیم تنت به پایان رسید.

 تعویق بازی های آسیایی 
برای کبدی فرصت است

غلامرضا مازندرانی، س��رمربی تیم ملی کبدی با انتقاد از ش��رایط حاکم بر 
فدراسیون، تعویق بازی های آسیایی را فرصتی مناسب برای بهبود شرایط 
مدیریتی فدراسیون عنوان کرد و گفت: »تصمیمات در فدراسیون کبدی به 
شکل سنتی و انفرادی گرفته می شود و کار به شکل گروهی جنبه فرمالیته دارد. 
وضعیت و شرایط اردویی زیاد ایده آل نبود. فاصله  میان بازیکنان نسل قدیم 
و نسل جدید به دلیل کرونا و عدم برگزاری مسابقات یک معضل بود. در واقع 
اگر این وقفه بازی ها درست مدیریت شود برای کبدی ایران یک فرصت است، 
اما چیزی که اکنون فدراسیون تصمیم گرفته یک تهدید است. یک روز بعد از 
لغو بازی های آسیایی این نامه زده شد. فکر می کنم سریع ترین فدراسیون در 

تعطیلی اردوها و لغو قرارداد ما بودیم و می توان مدال را به فدراسیون داد.«

امنیت مان به خاطر خون شهداست

اردوهای پاراآسیایی لغو نخواهد شد
لغو بازی های پاراآسیایی ۲۰۲۲ آسیبی به ورزش       خبر
پارالمپیک ایران نخواهد زد. هش��تمین نشست 
س��تاد بازی های پاراآس��یایی هانگژو با حض��ور اعض��ا و در محل کمیته ملی 
پارالمپیک برگزار شد. در این نشست که به ریاست محمود خسروی وفا، رئیس 
کمیته ملی پارالمپیک و نمایندگان فدراسیون های مرتبط برگزار شد، با توجه 
به تعویق بازی های پاراآسیایی هانگژو تصویب ش��د تا تعیین تکلیف قطعی 
برگزاری یا عدم برگزاری این بازی ها، اردوهای آمادگی در جریان باشد و حتی 
در صورت عدم برگزاری این مسابقات نیز چشم انداز برپایی اردوها، بازی های 
پاریس ۲۰۲۴ خواهد بود. همچنین مقرر شد برای اعزام رویدادهای برون مرزی، 

جلسات فنی برگزار و پس از آن برای شرکت تیم ها تصمیم گیری شود.

ترکش های ناش��ی از مدیریت 
شمیم رضوان
      بازتاب

ناکارآم��د و پرحاش��یه قم��ری 
همچنان دوچرخه سواری ایران را 
آزار می دهد، به طوری که با وجود بسته شدن پرونده خسرو قمری 
در فدراسیون دوچرخه س��واری، اتحادیه جهانی همچنان به این 
فدراسیون بدبین است، نگاهی که هزینه ناکارآمدی رئیس سابق 
است! اساس��نامه طبق گفته های هاش��م کندی، سرپرست این 
فدراسیون تغییرات قابل قبولی داشته و مواردی هم که طی چند 
روز گذشته از سوی اتحادیه گوشزد شده در حال بررسی برای رفع 
و رجوع شدن اس��ت. با این وجود مسئله طرح سلامت همچنان 
بزرگ ترین چالش فدراسیون با اتحادیه جهانی است. بزرگ ترین 
چالشی که رئیس پیشین فدراسیون به عنوان میراثی شوم از خود 
به جای گذاشت تا اتحادیه جهانی با نگاهی بدبینانه برای اجرا نشدن 
طرح سلامت و داشتن یک سیستم مبارزه با دوپینگ به صورت 
مدون خواهان تضمین باشد. پشت سر گذاشتن خان پایانی تأیید 

اساسنامه براساس گفته های سرپرست فدراسیون چندان سخت 
نیست، اما مس��ئله جلب اعتماد از دست رفته ای است که خسرو 
قمری باعث آن شده است! اتحادیه جهانی دوچرخه سواری بار دیگر 
از فدراسیون ایران خواستار تضمین ش��د که در جهت مبارزه با 
دوپینگ حرکت  کند و این اصلی ترین مسئله برای تأیید اساسنامه 
است. اتحادیه جهانی می خواهد مطمئن شود که فدراسیون ایران 
در جهت مبارزه ب��ا دوپینگ و حمایت از ورزش��کاران پاک قدم  
برمی دارد، چراکه اهمال کاری های خود خواس��ته رئیس قبلی، 
اعتماد اتحادیه به فدراسیون دوچرخه سواری ایران را خدشه دار 
کرده است. هرچند به نظر می رسد اگر این موارد به همراه کارهای 
آموزشی مربوط به آنتی دوپینگ انجام شود، دیگر مسئله خاصی در 
تأیید اساسنامه وجود نداشته باش��د . با این حال در صورت تأیید 
اساسنامه و جلب اعتماد اتحادیه، مس��ئله مهم برخورد جدی با 
خسرو قمری، رئیس سابق فدراسیون است که با ندانم کاری های 

خود، اعتماد اتحادیه به دوچرخه سواری ایران را از بین برد.

تلاش فدراسیون برای بازیابی اعتماد از دست رفته

 دوچرخه سواری 
همچنان تاوان پس می دهد

قهرمان کش��تی  آزاد جهان معتقد اس��ت 
اشرف رامین

    چهره
اهدای مدال به شهدا برای این رشته برکت 
می آورد. چن��دی پیش یون��س امامی در 
مسابقات قهرمانی آسیا روی سکوی قهرمانی ایس��تاد و پس از کسب این 
افتخار مدال طلایش را به فرزند شهید مصطفی صدرزاده تقدیم کرد. امامی 
تنها کشتی گیری نیست که چنین اقدام ارزشمندی را انجام داده است. 
امیرحسین زارع سال گذشته وقتی قهرمان جهان شد مدال طلایش را به 
امام رضا)ع( تقدی��م ک��رد. آزادکار ملی پ��وش درباره حرک��ت فرهنگی 
کشتی گیران در اهدای مدال می گوید: »اتفاق خیلی قشنگی افتاد و معتقدم 
این اتفاق ها برای کشتی برکت می آورد. همه ما مردم ایران به این 
شهدا که سربازان وطن بودند، مدیون هستیم و امنیت 
و آرامش ام��روز جامعه ما به خاط��ر خون پاک 
شهداست. امیدوارم اتفاق هایی از این دست در 
کشتی زیاد ش��ود و ما هم از آقا یونس ها یاد 
بگیریم و بتوانیم از ش��هدا در مس��ابقات 
بین المللی مدد بگیریم و این مدال ناچیز 
را به خانواده های شان اهدا کنیم. من هم 
قبل از مس��ابقات جهانی نروژ ۲۰۲1 
نیت کرده بودم که اگر مدال گرفتم 
آن را به آس��تان قدس رضوی اهدا 
کنم. شکر خدا، امام رضا)ع( خیلی 
کمکم کرد و طلا گرفتم و این مدال 

ناچیز را خدمت شان تقدیم کردم.«

در اینک�ه معان�دان و مخالفان 
ایران و کشور برای تخریب چهره 
ایران و فراری دادن نخبه هایمان 
از جمله ورزش�کاران مدال آور 
نقشه ها در س�ر دارند و از هیچ 
تلاش�ی فروگ�ذار نمی کنن�د، 
هیچ شکی نیس�ت، اما  نباید از 
سوءمدیریت حاکم بر ورزش هم 

غافل بود

من یونایتد، عصبی ترین تیم جزیره!
درگیری دو بازیکن ارشد در تمرین، بحران 
منچس��تر را افزایش داده اس��ت. شکست 
تحقیرآمیز در زمین برایتون هنوز تبعاتش 
تمام نش��ده و رس��انه های انگلیس اخبار 
حاشیه ای آن را منعکس می کنند. ادعای 
نشریه س��ان از بحرانی تر ش��دن رختکن 
منچستر خبر داده است. جزئیات منتشر 
شده حاکی از آن است که بازیکنان از نظر 
روحی ش��رایط خوبی ندارن��د و هر لحظه 
ممکن است کار به جنجال و درگیری بکشد. گفته شده در اولین جلسه 
تمرینی شیاطین س��رخ بعد از باخت به برایتون بازیکنان به قدری تحت 
فشار عصبی بودند که درگیری بین دو نفر بالا گرفته است. گویا این دو نفر 
از بازیکنان اصلی بوده و سرمربی تیم از دیدن این صحنه شوکه می شود. 
رانگنیک که می داند توانایی جمع کردن حواشی تیم را ندارد ترجیح داده 
تمرینات را لغو کند. البته این تعویق فقط مربوط به یک جلسه نمی شود، 
بلکه یونایتدها چهار جلس��ه تمرین نمی کنند! ه��دف رانگینک این بود 
که بازیکنان آن شکست کذایی را به دس��ت فراموشی بسپارند و کمی بر 
اعصاب شان مسلط شوند. عملکرد ضعیف منچستر در این فصل باعث شده 
آنها نه جامی کسب کنند و نه به سهمیه لیگ قهرمانان اروپا برسند. مشکلات 
آنها از ابتدای فصل شروع شده و حتی بازیکنان با سرمربی تیم نیز مشکل 
دارند. آخرین بازی آنها در این فصل هفته آینده مقابل کریستال پالاس 
خواهد بود. رانگنیک که بعد از اخراج سولسشر روی کار آمد از اتمام لیگ 
بیش از همه خوشحال می شود. او در ابتدا تصور نمی کرد کار تا این اندازه در 
اولدترافورد سخت باشد. منچستر از پنج بازی آخر خود سه باخت سنگین 
را متحمل شد و سهمیه را از نیز از دست داد. حالا تنها امید باقیمانده تغییر 
کادرفنی است. اریک تن هاگ به زودی سکاندار جدید شیاطین خواهد بود و 
ویرانه ای را تحویل می گیرد که همه از او انتظار معجزه دارند. کریس رونالدو، 
ستاره قرمزها بیش از همه منتظر تغییر و تحولات است. مهاجم پرتغالی ادعا 

کرده با آمدن تن هاگ روزهای تاریک یونایتد تمام خواهد شد.
مترجم: شیوا نوروزی

بن میلر

دیلی میل

 لزوم شفاف سازی  درآمدزایی 
از بازی های تدارکاتی

پیدا کردن یک حریف تدارکاتی برای تیم ملی، اهالی فدراسیون را آنقدر 
ذوق  زده کرده که از هر فرصتی برای تعریف از خود اس��تفاده می کنند و 
می کوشند تا این مسئله را یک موفقیت بزرگ جلوه دهند. درآمدزا بودن 
س��فر به ونکوور موضوع جدیدی است که به ش��دت روی آن مانور داده 

می شود، اما هیچ شفاف سازی در موردش نمی کنند!
حضور در جام جهانی اتفاق بزرگی برای فوتبال ماست، ولی از آنجا که برای 
ششمین بار به این مسابقات صعود کرده ایم، انتظارات بالا رفته و صرف 
حضور در قطر راضی مان نمی کند، به ویژه  که قطر ۲۰۲۲ سومین صعود 
متوالی مان به جام جهانی محسوب می شود و نباید به سادگی از کنارش گذر 
کنیم. در نظر گرفتن یک برنامه مدون و تدارک چند بازی دوستانه برای 
همه تیم های صعود کننده و موفقیت در جام جهانی یک ضرورت غیرقابل 
انکار  است. در این بین برخی تیم های قدرتمند جهان برنامه ریزی دقیق تر 
و سنگین تری در نظر خواهند گرفت. همچنین تیم های آسیایی نیز قطعاً به 
ترقی می اندیشند و برنامه خوبی تدارک خواهند دید. حالا بحث سر تیم ملی 
خودمان است. به محض اینکه قرعه کشی بازی ها انجام شد و فهمیدیم در 
قطر رقبای سرسختی خواهیم داشت، کارشناسان و پیشکسوتان فوتبال 
انجام حداقل چند بازی دوستانه را ضروری عنوان کردند. البته مسئولان 
فدراسیون و تیم ملی نیز بر این موضوع صحه گذاشتند، اما ناکامی در تدارک 
بازی دوس��تانه انتقادهای زیادی به همراه داشت تا جایی که ضعف تیم 
حاکم بر فدراسیون صدای همه را درآورد. فدراسیونی که با سرپرست اداره 

می شود و کنار زدن رقبای صندلی ریاست اصلی ترین هدف آنهاست. 
بعد از چند هفته پرس��روصدا بالاخره خبر آمد که یک بازی دوستانه  به 
صورت رسمی در فیفادی ثبت شده و خردادماه با تیم  ملی کانادا مصاف 
خواهیم داد. با توجه به شباهت سبک بازی قرمزپوشان با امریکا، رویارویی با 
کانادا در این برهه از نظر فنی به سود تیم ملی خواهد بود، اما به نظر می رسد 
برای فدراسیون و حتی مدیر تیم ملی فعلًا نوع قرارداد امضا شده با کانادا 
اهمیت بیشتری دارد. آنها مدعی   هستند قرارداد خوبی بسته اند تا جایی  که 
فقط هزینه بلیت را ما باید پرداخت کنیم و سایر هزینه ها برعهده کانادایی ها 
خواهد بود. از همه مهم تر اینکه گفته  می شود بعد از دو دهه این اولین باری 

است که برگزاری یک بازی دوستانه برایمان آورده مالی دارد! 
کسب درآمد از طریق دیدارهای تدارکاتی در فوتبال روز دنیا امری مرسوم 
است و فدراسیون ها با این شیوه درآمدزایی می کنند، ولی از آنجا که فوتبال 
ما کلًا با درآمدزایی سنخیتی ندارد پذیرش این ادعا دشوار است. عجیب تر 
اینکه هیچ کدام از مس��ئولانی که این ادعا را مطرح کرده اند، اشاره ای به 
جزئیات نکرده اند و شفاف سازی در این باره را به آینده موکول کرده اند. این 
نوع برخورد مثل همیشه شائبه برانگیز است و باید مشخص شود منظور 

آقایان از درآمدزایی دقیقاً چیست.
فوتبال ایران تجربه وعده های بزرگ تر از این را نیز داشته، وعده هایی که 
به جریمه های سنگین مالی و پرونده های زیاد بین المللی ختم شده است. 
شکایت مارک ویلموتس از فدراسیون و باز بودن درخواست غرامت چند 
میلیون یورویی او تنها یک نمونه از این تجربیات تلخ است. ضمن اینکه 
سبک مدیریتی در فدراسیون طی دو دهه گذش��ته به گونه ای بوده که 
عزمی برای درآمدزایی وجود نداشته است. باید دید تیم مدیریتی میرشاد 
ماجدی با وجود مش��غله زیادی که برای حفظ هیئت رئیسه و مقابله با 
بازگشت عزیزی خادم دارد، چه قراردادی را امضا کرده و باید منتظر چه 
میزان درآمدزایی باشیم. سفر ونکوور در راه است و همین که اعلام شده 
هزینه های اقامت برعهده میزبان اس��ت، متقاضیان همراهی تیم ملی را 
افزایش خواهد داد. نداشتن بازده و آورده مالی همواره یکی از معضلات 
فوتبال کشور بوده تا جایی که خرج این رشته پرحاشیه دائماً از جیب مردم 
پرداخت شده است. عمیقاً منتظریم تا خیلی زود از جزئیات درآمد حاصل از 
بازی تدارکاتی با کانادا مطلع شویم و اینکه این درآمد ارزی صرف چه اموری 
خواهد شد. تنها در این صورت است که می توان باور کرد با اندکی مدیریت 
صحیح، فوتبال ایران نیز قابلیت رسیدن به سود را دارد و نیازی نیست برای 

یک بازی تشریفاتی دستش را جلوی دولت دراز کند.


